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NYA VERKSAMHETSLOKALER
OCH BÅRHUS I ÅHUS
Ute på Nya begravningsplatsen i 
Åhus sker det snart en större 
ombyggnad av verksamhetslo-
kalerna.

- Byggnaderna som finns idag 
är i dåligt skick och otidsenligt 
planerade för verksamheten, 
förklarar Peter Wernerheim, 
som är fastighets- och kyrko-
gårdsförman i Åhus församling.

- Det är också en arbetsmil-
jöfråga, fyller Åhus församlings 
kyrkoherde, Calle Jensen i.

De har nu fått in underlag från fle-
ra aktörer som lämnat in offer-
ter och om allt går som det ska, 
kommer rivningen av de nuva-
rande lokalerna att påbörjas re-
dan i sommar. Fram till dess ska 
de själva börja rensa och flytta 
olika saker till tillfälliga förva-
ringsplatser. Bland annat står 
det redan containrar på plats 

som kommer att fungera som 
förvaringsplats för det som ska 
sparas till den nya fastigheten.

- Nu när vi städar och rensar 
hittar vi ju saker som vi inte ens 
visste att vi hade, skrattar Peter.

När detta projekt väl drar i gång så 
kommer det att innebära en del 
tillfälliga förändringar för såväl 
personal som besökare till be-
gravningsplatsen. Personalen 
kommer att få husera i barack-
er under byggprocessen och 
för besökarna kommer det att 
innebära att man får parkera 
utanför och gå in, då vägen in 
på begravningsplatsen av sä-
kerhetsskäl måste stängas av 
under byggnationen.

- Detta är ju en tillfällig lösning 
och när allt är klart kommer det 
att bli precis som vanligt igen, 
förklarar Peter.

Planen är att vara klara för att ta 
de nya lokalerna i bruk till näs-
ta sommar. Man kommer att 
bygga en 60 x 8 meter lång 
byggnad som bland annat ska 
ha ett helt nytt bårhus, spolhall, 
en verkstadsdel för att kunna 
underhålla egna maskiner och 
utföra mindre snickerijobb. Där 
blir tvättstuga och inte minst, 
två separerade omklädnings-
rum.

- Vi ska inte heller glömma att 
det även blir kontorsutrymme 
vilket ökar tillgängligheten för 
våra församlingsbor, säger Cal-
le.

De planerar en byggnad som ska 
vara funktionell i många år 
framåt.

- Vi vill modernisera byggna-
den, samtidigt ska vi försöka 
tänka på att den ska vara lika 

funktionell om 30-40 år och det 
är den stora utmaningen, säger 
Peter.

De är också noga med att tänka 
hållbart i sin planering och de 
kommer att försöka återan-
vända så mycket de kan av det 
som finns idag. Samtidigt an-
passar de bygganden för att 
kunna montera både solceller 

- Vi måste tänka i de banorna 
så att vi i en eventuell situation 
kan ställa om verksamheten, 
förklarar Peter.

Den nya byggnaden kommer att lig-
ga längst med cykelbanan som 
går utanför och det blir massor 
av grundarbete innan man kan 
starta själva byggprocessen då 
både avlopp, vatten och el mås-

Framför allt kommer 
personalen ha en 
betydligt bättre 

arbetsmiljö

och externa energikällor så att 
de kan fortsätta hålla bårhuset 
kallt även vid elavbrott. Att man 
bygger ett bårhus beror enligt 
Calle på att de som begrav-
ningshuvudman behöver ha ett 
bårhus. Både Calle och Peter 
pratar också om deras bered-
skapstänk i byggnationen även 
om de inte vill skrämma folk. 

te dras om en del. Det innebär 
också att det stundtals kan be-
höva grävas lite i de befintliga 
gångarna på begravningsplat-
sen. 

Samtidigt som processen med denna 
nybyggnation så pågår också 
en takrenovering på försam-
lingshemmet.

- Det är på den gamla delen av 
församlingshemmet som ligger 
ut mot torget. Taket läcker in 
vatten och det måste åtgärdas 
omgående. Vi har nu ställningar 
på plats och sedan ska alla tak-
pannor tas bort så att de kan 
byta trä och papp. Se-
dan lägger de på sam-
ma takpannor igen. Det 
är återigen lite av vårt 
hållbarhetstänk, säger 
Peter.

Detta projekt kommer att gå 
lite snabbare och ska 
vara klart redan vecka 
27.

- Även om jag främst 
vill bygga församlings-
verksamhet, så ligger 
både byggnader och 
arbetsmiljö mig varmt 
om hjärtat och jag är 
väldigt tacksam över att för-
samlingen kunnat anställa Pe-
ter som ansvarig för kyrkogård 
och fastigheter, säger Calle.

Att de ska riva och bygga om 
verksamhetslokalerna på Nya 
begravningsplatsen är fram-
för allt en arbetsmiljöfråga, ett 
hållbarhetstänkande och för 
att öka tillgängligheten för all-
mänheten. Att göra denna sto-
ra byggnation kostar såklart 

pengar, men Calle är tydlig med 
att det i huvudsak finansieras 
med pengar från begravnings-
avgiften. Han förtydligar att det 
är skillnad på kyrkoavgiften, 
som medlemmarna betalar och 
begravningsavgiften som alla 
betalar för.

Vi vill modernisera 
byggnaden, samtidigt 
ska vi försöka tänka på 

att den ska vara lika 
funktionell om 

30-40 år och det är 
den stora utmaningen

Både Calle och Peter hoppas på 
allmänhetens förståelse under 
byggprocessen. De berättar 
också att det kommer att bli 
ungefär lika många parkering-
ar inne på begravningsplatsen 
framöver. Men framför allt kom-
mer personalen att ha en be-
tydligt bättre arbetsmiljö och 
de får en mycket bättre möjlig-
het att ta emot människor på 
Nya begravningsplatsen.


